
 
 
 
Algemene beschouwingen Programmabegroting 2025 
 

Financiële ellende door bezuinigingen Rijksoverheid 
 
Voorzitter, 
 
Onze bijdrage zal niet zo lang zijn aangezien wij onze Algemene Beschouwingen al hebben 
gehouden bij de behandeling van de Perspectiefnota. De Begroting is niets anders dan een 
financiële uitwerking hiervan. Enige verschil is dat de zoekrichtingen nu zijn uitgewerkt in 
maatregelen.  
 
 
Maatregelen die wij liever zelf ook niet nemen, maar die onvermijdbaar zijn. De 
maatregelen moeten een structureel financieel tekort oplossen, die door de Rijksoverheid 
wordt veroorzaakt.  
 
 
Wij hebben wat vragen over de maatregelen. En wij hebben nog een paar andere dingen. 
 
 
De bezuiniging op de Dyslexiezorg baart ons wat zorgen. Het betreft hier vooral jonge 
kinderen en jeugd. Wij vragen ons af of die maatregel niet anders kan worden ingevuld. 
Wij hebben intern laten uitzoeken, hoeveel geld hiermee in totaal gemoeid is. Daar zijn wij 
behoorlijk van geschrokken. Bijna 600.000,- in 2023. In 2 jaar tijd een stijging van ca. 40%. 
Dat is onbestaanbaar. Het lijkt wel of bijna alle kinderen in Almelo plotseling 
dyslexieproblemen hebben.  
Kunnen wij bijvoorbeeld niet meer invloed krijgen op de doorverwijzingen?  
Dat zet waarschijnlijk meer zoden aan de dijk, dan een maximale inzet van 2x zoals nu 
wordt voorgesteld. Of is het misschien mogelijk, om hiervan een algemene voorliggende 
voorziening te maken. Wij horen graag van het College of ze dit willen onderzoeken? 
 
 
Dan de verbonden partijen.  
Wij gaan het opnieuw herhalen. Het kan niet zo zijn, dat als de Gemeente Almelo ca. 10% 
moet bezuinigen op de begroting, dat dan de bijdrages aan verbonden partijen maar blijft 
groeien. Ook deze zullen ca. 10% moeten bezuinigen op hun eigen begroting. Wij horen 
graag wat het College doet om de verbonden partijen zover te krijgen. 
 
 



 
Wat betreft het verbeteren van de verkeersveiligheid is het goed om te zien dat de 
oversteek vanuit Aadorp richting de sportvelden, en de oversteek bij de Van Rechteren 
Limpurgsingel/Kieftbeeklaan/Berkelstraat, nu financieel zijn geborgd in de begroting. 
Wij zijn daar toch al jaren mee bezig. Maar er schijnt nu echt licht aan het einde van de 
tunnel. (als je begrijpt wat ik bedoel) 
 
 
Ook de Pilot Fietsparkeren in de binnenstad is opgenomen in de begroting.  
Dat is goed, want wij zien, dat steeds meer inwoners de weg naar het centrum weten te 
vinden op de fiets. Ook zien wij een aanzienlijke groei in gebruik van elektrische fietsen, 
maar ook in diefstallen van deze. Wij hebben daar 2 vragen over. Wordt er in de pilot 
rekening gehouden met oplaadmogelijkheden voor elektrische fietsen en wordt straks de 
fietsenstalling bewaakt? 
 
 
Dan willen wij het nog even graag hebben over afval. Zoals het er nu uitziet kunnen wij bij 
een positief advies van de overige aandeelhouders, afscheid gaan nemen van onze 
aandelen Twence. Het huidige afvalsysteem, zitten wij helaas tot in iedergeval 2kw. 2027 
aan vast. Wij hebben intern laten uitzoeken wat al dat afgekeurde PMD ons nu eigenlijk 
kost. Totaal 250.000,- aan misgelopen inkomsten en extra kosten voor het verbranden van 
het afgekeurde PMD. Dat is slecht voor het Milieu en slecht voor onze portemonnee. Een 
optie zou kunnen zijn om het PMD te laten voorscheiden voordat wij deze aanbieden bij 
Twence. Onze vraag aan het College is, of zij dit willen onderzoeken?  
 
 
Dan Cogas. Daar beginnen wij ons zo langzamerhand ook zorgen over te maken.  
Cogas breid haar activiteiten steeds verder uit. En ook het extra dividend vervalt per 2026.  
Je moet je afvragen of Cogas nog wel kerntaken voor de Gemeente Almelo uitvoert, en als 
dat zo is, hoe groot is dat deel dan, ten opzichte van alle overige activiteiten. En dan moet 
je je als Gemeente eigenlijk de vraag stellen, of je als aandeelhouder nog wel alle risico’s 
kunt overzien en wilt dragen. Ook hierop horen wij graag een reactie van het College. 
 
 
Verder hebben wij afgelopen maandag vernomen dat de VNG een resolutie in 
voorbereiding heeft om uit het Integraal Zorgakkoord te stappen. Aan alle Gemeenten is 
gevraagd naar hun standpunt. Hier zouden nog wel eens hele grote financiële 
consequenties aan vast kunnen zitten. Graag horen wij van het College of wij als raad nog 
betrokken worden, en wel, voordat de Gemeente Almelo haar standpunt bekend maakt bij 
de VNG. 
 
 
 
En als laatste zien wij graag dat bij een volgende programmabegroting de grote projecten 
waar veel geld in omgaat en dus financiële risico’s ontstaan, een duidelijke plek binnen de 
begroting krijgen. Dit zou kunnen met een paragraaf ‘’Grote Projecten’’ o.i.d. Wij horen 
graag of het College hiertoe bereid is. 
 
 
 
 
 



 
 
 
LAS wil iedereen bedanken voor zijn/haar inzet en de prettige samenwerking van het 
afgelopen jaar. 
 
Met vriendelijke groet, 
Louis Kampman  
Fractievoorzitter LAS 
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